

# تحول الرقابة المالية

## إنجازات مبادرة دعم وتطوير أعمال الرقابة المالية

تمضي مبادرة دعم وتطوير أعمال الرقابة المالية قدماً في تحقيق مستهدفاتها نحو تحول الرقابة المالية.

## Financial Control Transformation

### Achievements of the Support and Development of Financial Control Initiative

The Support and Development of Financial Control Initiative is moving forward in achieving its targets as part of the Financial Control Transformation.

### أبرز محطات رحلة التحول لمبادرة دعم وتطوير أعمال الرقابة المالية

#### Fundamental Stages During the Transformation Journey of the Support and Development of Financial Control Initiative

##### Evaluation of Control Competency

##### تقييم الكفاءة الرقابية

انطلقت رحلة تحول المبادرة لدى وزارة الصحة على النحو التالي:

The transformation journey of the initiative has launched in the Ministry of Health as follow:

#### رحلة تحول المبادرة

##### Transformation Journey of the Initiative



التهيئة لإطلاق رحلة التحول في جهتك

البدء بعمليات تقييم مستوى الكفاءة الرقابية

إعداد التقرير النهائي والخطط التصحيحية بناء على نتائج عمليات التقييم

البدء بتنفيذ الخطط التصحيحية من قبل جهتك للوصول إلى نظام رقابي فعال ومستدام

Implementing the corrective plans in your entity in order to achieve a sustainable and efficient control system.

Preparing the final report and corrective plans based on the evaluation results.

Initiating the evaluation process of the control competency levels.

Implementing the launch of the transformation journey in your entity.

#### بالتزامن مع رحلة التحول

##### In coordination with the transformation journey

اهتمت وزارة المالية بدعم منتسبي الجهات وذلك من خلال تنفيذ العديد من أنشطة إدارة التغيير لتبني المزيج الرقابي؛ استناداً على الممارسات العالمية في إدارة التغيير لمبادرات التحول الوطنية.

The Ministry of Finance took interest in supporting employees across entities through empowering the change management to reinforce a control system based on international practices of change management dedicated to national transformation initiatives.

#### Practices of Change Management

#### أنشطة إدارة التغيير

#### تفعيل شبكة سفراء التغيير

##### Activation of Change Ambassadors

ابتدأت عمليات إدارة التغيير:

The processes of change management began through:



تعزيز معرفتهم عن المبادرة ودورهم في دعم التحول من خلال دعوتهم لحضور الورش التعريفية

Enriching their knowledge of the initiative and enhancing their role in supporting the transformation through workshops.

بترشيح مجموعة من سفراء التغيير من جهتك

Candidating a group of change ambassadors in your entity.



المتابعة على قيادتهم لأنشطة إدارة التغيير في جهتك

Supervising them in their leadership of change activities in your entity.

تدريبهم على مهارات إدارة التغيير والتوجيه

Training them on transformational and guiding skills.

وحققت جهودهم تقدماً ملموساً للمبادرة والذي سيستمر حتى تتبنى جهتك المزيج الرقابي

These efforts have achieved significant progress which will be continued until full adaptation of the control system in your entity.

تحقيقاً لنجاح رحلة التحول وضماناً لاستدامتها؛ عملت وزارة المالية على دعم منتسبي جهتك من خلال تنفيذ العديد من أنشطة التواصل والتدريب لأهمية دورهم في تبني التغيير:

In order to achieve a successful and sustainable transformation journey, the Ministry of Finance has worked to support employees within your entity due to their importance in adapting change through many communication and training activities:

#### Communicating and Training Activities

#### أنشطة التواصل والتدريب

##### Communication Activities

##### أنشطة التواصل



تم إطلاق العديد من الحملات الإعلانية لتعزيز الوعي عن التحول. وشملت الحملات مواد ترويجية متنوعة مثل النشرات والإنفوجرافيك والمشاهد المرئية «فيديو» وشاشات الإقبال واللوحات الإعلانية.

Many marketing campaigns were launched to raise awareness regarding the transformation. These campaigns included various promotional materials such as: brochures, infographics, videos, screens and billboards.

بدأت عمليات التواصل بعقد الورش التعريفية لقيادات ومنتسبي الإدارات المستهدفة والمديرين من جهتك بهدف التعريف بالمبادرة والدور الرقابي للوزارة ومهام ومسؤوليات الممكنين والداعمين للتحول.

The communication processes started with introductory workshops for managers, employees and trainers in targeted administrations with aim to educate about the initiative, the ministry's role, and the duties and responsibilities of concerned authorities.

##### Training Activities

##### أنشطة التدريب



تم ترشيح (19) مدرب من جهتك وتدريبهم فنياً بالإضافة إلى تهيئتهم من خلال تنظيم مجموعة من الورش التدريبية لبرنامج «تدريب المديرين» لاستكمال عمليات التدريب وبناء القدرات.

Accordingly, 19 candidates of your entity were selected and trained, and then prepared for the field through a set of workshops (Training Trainers Program) designed to help finalize the training process and development of abilities.

تزامناً مع إطلاق الحملات الإعلانية، عقدت وزارة المالية مجموعة من الورش التدريبية لبناء قدرات (11) من المديرين والمشرفين من الإدارات المستهدفة في إدارة التغيير والتوجيه لتمكينهم من دعم موظفيهم في رحلة التحول.

In coordination with the campaign, the Ministry of Finance has organized a set of training workshops targeting the competency of 11 directors and supervisors in the targeted administrations within change management to enable them to support their employees during the transformation journey.

نفذت وزارة المالية ورش تدريبية فنية ومتخصصة في مجالات الرقابة المالية استهدفت (197) من منتسبي جهتك بناء على ترشيح راعي المبادرة في جهتك. واشتملت الورش التدريبية الفنية على (7) برامج تدريبية:

The Ministry of Finance has implemented technical workshops specialized in Financial Control. These workshops have covered (197) employees from your entity based on your selection, and included (7) training programs:

- برنامج الالتزام Commitment Program
- برنامج الرقابة الداخلية Internal Control Program
- برنامج إدارة المخاطر Risk Management Program
- برنامج تحليل البيانات وأهميته في أنظمة الرقابة الداخلية Data Analysis and Its Importance in Internal Control Program
- برنامج الحوكمة في القطاع العام Governance in the Public Sector Program
- برنامج المراجعة الداخلية Internal Audit Program
- برنامج مراجعة تقنية المعلومات Information Technology Audit Program

#### ومن مبدأ ضمان استدامة التحول عملت وزارة المالية على توفير مصادر

معرفة متنوعة ودائمة منها:

To ensure sustainability of the transformation journey, the Ministry of Finance has worked to provide various and permanent sources of knowledge, including:



المنصة التدريبية الإلكترونية؛ لتكون مرجعاً لإثراء معرفة منتسبي جهتك بالأمور المتعلقة بالرقابة المالية

The online training platform as a source of knowledge for your employees regarding Financial Control.

صفحة الرقابة المالية في الموقع الإلكتروني لوزارة المالية كالمصدر الرئيسي لمعلومات المبادرة ومستجداتها

The Financial Control page on the Ministry's website as a main source for information and updates about the initiative.

قدمت هذه النشرة معلومات عن أبرز إنجازات مبادرة «دعم وتطوير أعمال الرقابة المالية»، لتوضيح الدعم المقدم من وزارة المالية وسبل التعاون مع (وزارة الصحة) لدعم منتسبيها في عملية التحول. ونأمل أن يكون في سياقها إجابات عن استفساراتكم وأسئلتكم.

This brochure has provided information about the notable achievements of the "Support and Development of Financial Control" initiative to clarify the support provided by the Ministry of Finance to the Ministry of Health in order to help its employees during the transformation journey. We hope this brochure helps in answering questions and enquiries which may arise regarding the subject.

وفي حال وجود أي استفسارات، يسعدنا تواصلكم معنا عبر البريد الإلكتروني للرقابة المالية

For enquiries, do not hesitate to contact us on the Financial Control email address

sdhci@mof.gov.sa



لمزيد من المعلومات حول الرقابة المالية يرجى مسح الرمز عبر الهاتف

For more information about Financial Control, please scan the QR code